
ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S - V E R B A L
încheiat azi, 17 octombrie 2024, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare din

data de 17 octombrie 2024, a Consiliului Local al municipiului Petroşani, convocată de
îndată prin Dispoziţia nr. 1813/2024

La şedinţă participă dl Primar Florin-Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Viceprimar Mariana Ghioc,
dna Paris Oana-Maria, secretar general, fiind prezenţi şefii compartimentelor de specialitate din
cadrul Primăriei Municipiului Petroşani.
Sunt prezenţi un număr de 19 consilieri locali, în funcție.

În conformitate cu dispoziţiile Hotărârii Consiliului Local nr. 391/2024 preşedinte de şedinţă
este dna consilier local Ghioc Mariana.

Ședința se desfășoară cu prezență fizică. Dna consilier Dămian și dl consilier Humel
participă online.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Ordinea de zi a fost suplimentată cu 1 proiect, motiv pentru care supun la vot

suplimentarea ordinii de zi:
- Cine este pentru? - 17 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? - 1 vot (dna consilier Niță)

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Supun la vot ordinea de zi cu suplimentarea făcută:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al Municipiului Petroşani;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 510/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
2. Proiect de hotărâre pentru completarea art. 1 al H.C.L. nr. 117/2015 privind
aprobarea unor taxe percepute de Clubul Sportiv Municipal Jiul Petroşani, cu
completările ulterioare;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 511/2024.



DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
3. Proiect de hotărâre privind scutirea de la plata biletelor pentru transportul cu
telescaunul TS3 în zona turistică Parâng, pentru participanții la evenimentul ”Gala ASBP
11 ani” în data de 25 octombrie 2024;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 512/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate, a indicatorilor
tehnico-economici actualizați și a devizului general actualizat pentru obiectivul de
investițií ”EXTINDEREA SISTEMULUI DE DISTRIBUȚIE GAZE NATURALE ÎN
MUNICIPIUL PETROȘANI, JUD. HUNEDOARA”;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 513/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
5. Proiect de hotărâre privind asigurarea finanțării de la bugetul local pentru categoriile
de cheltuieli care nu se finanțează de la bugetul de stat prin Programul Național de
Investiții “Anghel Saligny”, pentru obiectivul de investiții“ EXTINDEREA SISTEMULUI
DE DISTRIBUȚIE GAZE NATURALE ÎN MUNICIPIUL PETROȘANI, JUD.
HUNEDOARA”;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DNA CONSILIER DĂMIAN:
- Cu acest proiect se finalizează întreaga rețea de alimentare cu gaze a cetățenilor?

DL PRIMAR:
- În principiu, da. Mai rămân Sașa, Dâlja...

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Dacă nu mai sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de

executiv:
- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 514/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Devizului General actualizat, pentru obiectivul
de investiții ”Modernizare strada Sălătruc din municipiul Petroșani”, ca urmare a
elaborării proiectului tehnic de execuție;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:



- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? - 1 vot (dna consilier Niță)

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 515/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
7. Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită către Asociația Foștilor Deținuți
Politici din România-Filiala Petroșani, jud. Hunedoara, a spațiului situat în Petroșani, str.
1 Decembrie 1918, nr. 90, cam. 3;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 516/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere nr.
15139/23.12.2003 încheiat cu Uniunea Democrată Maghiară din România - Organizaţia
Petroşani;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 517/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
9. Proiect de hotărâre pentru prelungirea duratei contractului de dare în folosință
gratuită nr. 49/13/01.11.2022 încheiat cu Asociația Liga Pensionarilor Mineri Valea Jiului
Petroșani;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 518/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării terenului în suprafață de 22 mp, situat
pe str. Independenței, f.n. notat în CF 66092 Petrosani, nr. cadastral 1783, nr. topo
434/160/1/a/f/1/2/b/2/2/b/2/34/2/4/31;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 519/2024.



DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării terenului în suprafață de 45 mp, situat
în zona de agrement Parângul Mic, notat în CF 64589 Petrosani, nr. cadastral 64589;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 520/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
12. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării terenului în suprafață de 47 mp, situat
în zona de agrement Parângul Mic, str. Alpina, nr. 32, notat în CF 63829 Petrosani, nr.
cadastral 63829;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 521/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezmembrării imobilului teren, domeniul privat
al municipiului Petroșani, situat în str. Independenței, nr. 11A, notat în CF 62934 Petroșani,
nr. cadastral 62934;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?
- Dacă nu sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 522/2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
14. Proiect de hotărâre pentru completarea Anexei la H.C.L. nr. 265/2019 privind
aprobarea Regulamentului de Organizare şi Funcţionare a Consiliului Local al
Municipiului Petroşani;

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Nu este stipulat în lege ca măcar ședințele ordinare să fie cu prezență fizică? Poate cineva
lipsește 4 ani de la ședințe. Propun ca, cel puțin ședințele ordinare, să fie cu prezență fizică.

DL PRIMAR:
- Ce am scris în Hotărâre este prevăzut în Codul Administrativ. În principiu, discutăm subiectul
acesta cu noul consiliu. Eu nu am nimic împotrivă să se desfășoare fizic.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Da.

DL PRIMAR:
- Sunt situațiile prevăzute în lege expres care pot fi motivate: dacă ești bolnav, dacă ești plecat
din țară, dacă ești plecat din oraș...



DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Dacă nu sunt alte discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de

executiv:
- Cine este pentru? - 17 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? - 1 vot (dna Dămian)
Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 523/2024.

A intrat în ședință dl consilier Napa.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
15. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului
municipiului Petroșani în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare
Intercomunitară ”Sistemul Integrat de Gestionare a Deșeurilor Județul Hunedoara”.

- Dacă aveţi discuţii, amendamente?

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Da. Eu aș dori să-mi explice cineva.

DL DIRECTOR PREDA:
- A.D.I., la solicitarea SUPERCOM a venit cu propunerea de majorare a tarifelor. Am făcut o
simulare pe factura din luna septembrie și iese o diferență de 70% mărire de tarife.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- O mărire medie ziceți, nu? Nu pe fiecare tarif în parte, mă gândesc.

DL PRIMAR:
- Nu, nu. Per total.

DL DIRECTOR PREDA:
- Dacă acum plătim o factură de 366.508 lei/lună, după va fi 628.000 lei, diferență de 260.000 la
factură pentru aceeași cantitate de gunoi.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Am văzut acolo vreo 7 tarife. Sunt trecute doar cele noi. Dați-mi câteva exemple, să pot face o
comparație. Tarifele noi cu cât cresc, în procente? Dacă ziceți că e o medie de 70%, înseamnă că
unele pot să crească cu 85%, altele cu 43...

DL DIRECTOR PREDA:
- Pentru deșeuri reziduale, tariful actual, fără TVA, este de 176,25. Tariful nou propus este de
247,41, adică o creștere de 40,37%.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Justificată prin...?

DL DIRECTOR PREDA:
- Prin creșterea salariului minim pe economie, prin diferite cheltuieli ale firmei, utilaje, tot felul
de cheltuieli... au o întreagă fundamentare.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Vizavi de creșterea salariului minim pe economie nu am de ce să mă pun eu împotrivă, este clar
că el se va reflecta în preț. Ideea este pe alte elemente. Ideea este că, așa cum este formulat
proiectul, este prea drastic. Eu înțeleg anumite creșteri, de acord, dar trebuie analizat.



DL CONSILIER BICAN:
- Legea nu-ți permite ca beneficiar să influențezi o fundamentare de preț. Pe fundamentarea
făcută le spunem dacă suntem sau nu de acord. Nu Consiliul Local spune ce cheltuieli ai la firmă.

DNA CONSILIER DĂMIAN:
- Probabil că ar trebui altă firmă.

DL PRIMAR:
- Am avut o discuție informală legată de creșterea tarifului cu dl Stoian, directorul de la A.D.I.
Dumnealui a spus că trebuie să creștem de la 176 lei/t gunoi menajer până la 247. I-am spus că,
în principiu, suntem de acord cu această creștere, fundamentată într-adevăr (de 4 ani nu au mai
crescut prețurile). Prețul pe zona IV, la gunoi, este cel mai scăzut din jud. Hunedoara, celelalte 3
zone au tarifele mai mari. Când ne-au dat proiectul cu toate creșterile, am văzut că ajungem la
aproape dublu. Deci nu au crescut doar pe această categorie. Sunt de acord să plătim, dar nu
avem bani. Una e să plătim 367/lună acum și alta 620... deci, 6 miliarde/lună. Nu avem de unde.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Ele cum se reflectă către cetățean?

DL PRIMAR:
- Nu se reflectă nicicum, în acest moment nu crește prețul la gospodărie, pentru că la ei plătim
taxă, noi subvenționăm. În acest moment taxa este de 13 lei/persoană/lună, fără subvenție ar fi
cel puțin 18 lei, ceea ce este foarte mult. Vorbim de tariful actual.

DNA CONSILIER DĂMIAN:
- Se ajunge la 30 de lei.

DL PRIMAR:
- Exact. Trebuie să purtăm o întreagă discuție cu operatorul și să vedem ce putem face. 70%
pentru noi este foarte mult. Nu putem susține. De asta am cerut mandat de respingere.

DNA CONSILIER NIȚĂ:
- Da. Să vină cu o nouă propunere.

DL PRIMAR:
- Da. Trebuie să discutăm pe fiecare în parte. Nu putem să mergem cu creșterea asta. Este
părerea mea. Dacă dvs credeți că se poate altfel... Problema cu deșeurile este foarte serioasă. Știți
că o să implementăm sistemul nou, cu insulele ecologice. Acolo se mai bagă două fracții în plus:
biodegradabile și textile. E complicat.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de executiv:

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 524/2024.

Diverse.

DL PRIMAR, fiind ultima ședință a actualului Consiliu, face un bilanț al celor 4 ani de mandat,
(2009 HCL, 207 ședințe) aduce mulțumiri tuturor consilierilor și întregii echipe pentru că,
indiferent de coloratura politică, s-a ajuns mereu la un numitor comun si s-a urmărit interesul
comunității. De asemenea, anunță și data învestirii noului Consiliu Local și a depunerii
jurământului, pt miercuri, 23.10.2024, ora 14:30.



DNII CONSILIERI GERSCHNER și LĂUTARU prezintă Raportul deplasării delegației din
Petroșani la Chișinău.

DL PRIMAR anunță că va semna un memorandum de colaborare, un act premergător unei
înfrățiri, cu un oraș cu specific minier din partea de vest a Ucrainei, în data de 18.10.2024.

DNA CONSILIER GHIOC MARIANA:
- Dacă nu mai sunt alte probleme, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local,

convocată de îndată pentru data de 17 octombrie 2024.

Petroşani, 17 octombrie 2024

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,
GHIOC MARIANA

CONTRASEMNEAZĂ,
SECRETAR GENERAL
jr. PARIS OANA-MARIA

Întocmit,
Frank Ana-Maria


